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محمدعلی ابطحی:
آقای  روحانی  

اتوبوس های ارمنستان  را  دیده اید؟
محمدعلی ابطحی به سفر جمعی از ایرانیان  �

به ارمنســتان برای دریافت واکسن کرونا واکنش 
نشان داد و در توییتر خود نوشت: «آقای  روحانی 
در همیــن چنــد روزه هم اگــر وزیــر با نمکتون 
روعــوض کنید و واکســن را از دســت بازی های 
سیاســی دربیاورید، آقای  رئیســی هــم دعاتون 

می کنه. اتوبوس های ارمنستان را دیده اید؟».

ناصر  قوامی:
۸۰ درصد مردم ایران 

تفکر اصلاح طلبی دارند
سیاســی  � فعــال  قوامــی،  ناصــر  نامه نیــوز: 

اصلاح طلب و از نمایندگان مجلس ششــم، درباره 
وضعیــت کنونــی ســید محمد خاتمــی در میان 
اصلاح طلبــان گفت: «اگر به دعــوت آقای خاتمی 
بی توجهی شــد، دلیلــش بی توجهــی او به تفکر 
اصلاح طلبانه مردم بود. در این انتخابات ۵۲ درصد 
مشــارکت نکردند و چهار میلیون هــم رأی باطله 
دادند؛ یعنی ۵۵ درصد مردم شــرکت نکردند. این 
یعنی آقای خاتمی اشــتباه کرد. بــه هر حال او که 
مصون از اشــتباه نیست. باید از آقای خاتمی انتقاد 
کرده و بگوییم که چرا خــلاف تفکر اصلاح طلبانه 
مردم عمل کردید؛ منتهــا نباید او را کنار بگذاریم». 
او ادامه داد: «در همین اســتان قزوین از من سؤال 
می شد به چه کسی رأی بدهیم و می گفتم هیچ یک 
از اینها را قبــول ندارم. نه اینکــه تحریم انتخابات 
را تبلیــغ کنم، امــا می گفتم به هرکســی خودتان 
می دانید رأی بدهید. آقای خاتمی نیز بهتر بود چنین 
رویکردی را پیــش می گرفتند». قوامــی بیان کرد:  
«قطعا با یک اشــتباه نمی شــود او را کنار گذاشت، 
باید با او صحبت کرد. مــن از ارادتمندان او و آقای 
کروبی هســتم و چوبش را هم خــورده ام و نوش 
جانم، اما به اینها اعتراض دارم؛ چرای چنین کاری 
کردند؟ همتی که اصلا اصلاح طلب نبود یا روحانی 
که اصــلا اصلاح طلب نبود. نبایــد از اینها حمایت 
می کردنــد. به نظر من حالا که حکومت یکدســت 
شده و چیزی نیست که اصلاح طلبان دنبال گرفتن 
آن باشند، باید کنار هم قرار گرفته و دوباره منسجم 
شــوند». او درباره جایگاه اندیشــه اصلاح طلبی در 
کشــور نیز گفت: «به نظر من ۸۰ درصد مردم ایران 
تفکر اصلاح طلبی دارند. ممکن اســت این افراد با 
ما یعنی اصلاح طلبانی که در رأس امور هســتند و 
خود را نماینده یک جریان سیاسی می دانند، مشکل 
داشته باشــند، اما تفکرشــان اصلاح طلبی است. 
همین هایی که در انتخابات اخیر شــرکت نکردند، 
تفکر اصلاح طلبی دارند. البته ممکن اســت درصد 
اندکــی از آنان هم نگاه براندازانه داشــته باشــند. 
مطالبه ما اصلاح طلبان باید اصلاح قانون اساسی و 
پیش از آن اصلاح نحوه اصلاح قانون اساسی باشد. 
باید اســتادان، علما و شــخصیت ها بیایند و این را 
بخواهند؛ چون اصلاحات در دست کسی است که 
قدرت دارد نه ما. ما اصلاح طلب هستیم و مطالبه 
داریم، اما فرمان انجام اصلاح  را کســانی می توانند 

صادر کنند که قدرت دارند.  

یک عضو  مجلس خبرگان:
رئیسی می خواهد فتیله 

جناح بازی  را  پایین  بکشد
جماران: هاشم هاشم زاده هریسی، عضو مجلس  �

خبرگان، درباره رویکرد سیدابراهیم رئیسی در دولت 
ســیزدهم گفت: «به نظرم آقای رئیسی تصمیمش 
بر این اســت که فتیله جناح بازی را پایین بکشــد و 
«انســجام ملی» ایجاد و فراجناحــی عمل کند. اگر 
مــردم ببینند که کار و مجاهدت می شــود به تدریج 
امید آنها بــالا می آید. مخصوصا «گرانی» مســئله 
خیلی مهمی است. در روایات هم آمده که اگر گرانی 
حاکم باشد مردم را عصبانی می کند، دعوا در جامعه 
بیشــتر می شــود، حوصله ها پایین می آید». او ادامه 
داد: «لذا حل کردن مشکلات معیشت مردم اولویت 
اول اســت. چون این مسئله با «عدالت» و عدالت با 
مشــروعیت نظام در ارتباط است. چطور می شود در 
کشــوری گرانی، سختی و فقر باشــد، عده ای نتوانند 
خانه ای برای سکونت پیدا کنند، عده ای نتوانند دارو 
و درمــان پیدا کنند، جوانان در خانه بی کار باشــند و 
از پدر و مادر خجالت بکشــند و پدر و مادر و بچه ها 
بــه روی هم نگاه کنند و آه بکشــند و آن وقت ما از 
عدالــت حرف بزنیم؟! الان بالغ بر یک ماه تا بر ســر 
کار آمدن دولت ســیزدهم زمان باقی مانده اســت. 
واقعا اگر بتوانند به میدان بیایند آستین ها را بالا بزنند. 
حتی یک روز هم یک روز است؛ کارها را شروع کنند. 
دولت فعلی هم خیلی کار کرده و زحمت کشــیده 
و مخصوصا در شرایط کرونا خیلی خسته شده اند و 
از نظر روحی هم احساس می کنند که امروز هستند 
و فردا نیســتند و طبیعتا هم بــه لحاظ روحی و هم 
عملــی تأثیر دارد. دولت ســیزدهم کارهــا را زودتر 
شــروع کنند». او افزود: «دولت فعلی خیلی تلاش 
کرده اند اما من در رابطه با شخص آقای روحانی زیاد 
مسئله ای مطرح نمی کنم. چون آقای روحانی زیاد به 
سختی ها تن نمی دهد اما هیئت دولت واقعا چنین 
کرده است. به همین دلیل اگر دولت سیزدهم بتوانند 
زودتر تحویل بگیرند و کارها را شــروع کنند به نظرم 

بهتر است». 
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تودیع و معارفه رئیس جدید دستگاه قضا  برگزار شد

دوره جدید دستگاه قضا
 محسنی اژه ای  وعده داد: بازنگری در  نحوه سرویس دهی به مقامات امنیتی، انتظامی  و  اطلاعاتی

ادامه از صفحه اول

در  زنجیره تأمین دارو 
چه می گذرد؟

 درحالی که در جلســات مشــترک با مسئولان این 
ســازمان، ســخن از عدم تخصیص ارز به لیست های 
ارائه شده به بانک مرکزی اســت و این همه در  حالی  
است که شما از قبل موفق شــده باشید از هفت خان 
فرایند ثبت ســفارش اعم از تعیین تعرفه، دریافت کد 
IRC و ســایر مراحل زمان بر و اکثــرا متغیر موجود در 
سامانه جامع تجارت که همواره با مشکلات نرم افزاری 
و قطعی مکرر نیز روبه روســت، گذر کرده و ســربلند 
بیرون آمده باشــید! بله، این معضل چندوجهی است 
و تنها راه برون رفت از آن  -با توجه به محدود بودن ارز 
تخصیص یافته به این بخش- جهت مدیریت چگونگی 
و زمان بنــدی دقیــق تخصیــص ارز بــه بخش های 
گوناگون، تشکیل کارگروهی اجرائی از سوی دولت در 
سریع ترین زمان ممکن و متشکل از اعضای باتجربه و 
صاحب نظر به عنوان نماینده تام الاختیار از سوی تمام 
نهادهــای دخیل در ایــن امر مانند وزارت بهداشــت، 
بانــک مرکــزی، وزارت صمت، گمــرک و همین طور 
انجمن داروسازان و سه ســندیکای اصلی دارو یعنی 
تولیدکننــدگان داروی نهایی، تولیدکنندگان مواد اولیه 
و بســته بندی و شــرکت های پخش و تعریف وظایف 
ایــن کارگروه ویژه با تمرکز بر تســهیل در روند واردات 
و تخصیــص ارز همــراه بــا تفویض اختیــار کامل به 
آن ماننــد دوران دفاع مقدس اســت. البته در صورت 
اســتفاده از افــراد ذی صلاح کاملا طبیعی اســت که 
می توان به راحتی و با استفاده از اطلاعات و آمار به روز 
و موجود جمع آوری شده از بخش های مختلف زنجیره 
تأمین دارو که بخش اعظــم آن به صورت ماهانه و با 
عنوان «رولینگ» در ســامانه تی تک موجود اســت، با 
دادن اولویت به اقلام ضروی تر  یا مواردی که با کمبود 
مواجه اند ابتدا اوضاع را از حالت بحرانی خارج کرد و 
ســپس به سمت بازگشت به روال عادی گام برداشت 
و ایــن مهم با توجه به نقشــی که در حفظ ســلامت 
فرد فــرد آحاد جامعــه دارد، باید در زمــره فوری ترین 
و اولویت  دارتریــن اقدامات مســئولان اجرائی کشــور 
قرار گیرد؛ چرا که تجربیات قبلی نیز نشــان داده که از 
چند هفته آینده و بــا تغییر دولت، قهرا با انتصابات و 
تغییرات متعددی هم در بدنه اصلی و اجرائی برخی 
از این نهادها روبه رو خواهیم بود که دیگر ممکن است 

برای آغاز این اقدام حیاتی کمی دیر باشد.

روزنه

اسداالله بادامچیان:
یک صدا از اتاق فکر اقتصادی 

دولت منتخب بیرون بیاید
ایرنــا: اســداالله بادامچیان با تبریــک انتصاب  �

غلامرضا محســنی اژه ای به ریاســت قوه قضائیه 
گفــت: اجرای ســند تحــول و نیــز اهتمــام به 
مأموریت هــای دســتگاه قضا در قانون اساســی 
دو نکتــه کلیدی اســت که رهبــر معظم انقلاب 
در حکــم خود خطــاب بــه اژه ای گنجانده اند و 
ان شاء االله مردم آثار این عمل به وظیفه را خواهند 
دید. دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی افزود: «همت 
بــه راه اندازی چــرخ تولید و رفع موانــع تولید از 
وظایف دســتگاه قضاســت که تجربــه خوبی در 
دوران ســیدابراهیم رئیسی داشــتیم و امروز این 
چرخ باید توسط قوای مجریه و قضائیه به حرکت 
خود شتاب ببخشد و اگر توان مجلس را هم روی 
آن بگذاریم، شــاهد رفع بســیاری از مشکلات از 
جمله بیکاری خواهیم بود. بادامچیان مسئولیت 
خطیر رئیسی را در چینش وزرا یادآور شد و گفت: 
«چینش وزرا به ویژه در حوزه اقتصادی مهم است 
و هماهنگی اتــاق فکر اقتصادی دولــت باید به 
گونه ای باشــد که از آن یک صدا بیرون بیاید و آن 
صدای اجماع اقتصاددانان در پاســخ به مطالبات 

معیشتی مردم باشد».

شرق: روز گذشته مراسم تودیع و معارفه رؤسای پیشین و 
جدید دستگاه قضا با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار 
شــد. در این مراسم حجت الاســلام محمدی گلپایگانی، 
رئیس دفتر مقام معظم رهبری، ســیدابراهیم رئیســی 
رئیس پیشــین قوه قضائیه، حجت الاســلام غلامحسین 
محســنی اژه ای، رئیس جدید دســتگاه قضا، محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس، اسحاق جهانگیری، معاون اول 
رئیس جمهور و تعدادی دیگر از مقامات کشوری، لشکری 
و قضائی حضور داشــتند. حجت الاسلام گلپایگانی متن 
حکم مقام معظم رهبری را خطاب به رئیس جدید قوه 

قضائیه قرائت کرد.
حجت الاسلام محســنی اژه ای بعد از شهید آیت االله 
بهشتی، مرحوم آیت االله موسوی اردبیلی، مرحوم آیت االله 
یزدی، مرحوم آیت االله هاشمی شاهرودی، آیت االله صادق 
آملی لاریجانی و حجت الاسلام ابراهیم رئیسی، هفتمین 
رئیــس دســتگاه قضا بعــد از پیروزی انقلاب اســلامی 
محســوب می شــود. او در اواخر ســال ۵۸ بــه دعوت 
شهید قدوســی به عنوان دادستان کل انقلاب اسلامی در 
دادگاه انقلاب اسلامی مشــغول به کار شد و در سال ۶۴ 
به عنوان نماینده قوه قضائیه بــه وزارت اطلاعات رفت. 
محســنی  اژه ای در ســال ۶۵ عهده دار پرونــده «مهدی 
هاشمی» می شود. در دهه ۷۰ به پرونده «فاضل خداداد» 
و اختــلاس ۱۲۴ میلیارد تومانــی بانک ملــی و همچنین 
«غلامحسین کرباسچی» شــهردار وقت تهران رسیدگی 
می کنــد. او در دولــت اول محمــود احمدی نــژاد، وزیر 
اطلاعات می شــود اما با بروز اختلاف با رئیس دولت در 
مرداد سال ۸۸ برکنار می شود. مسئولیت دادسرای امور 
اقتصادی تهران، مسئولیت مجتمع قضائی ویژه رسیدگی 
به جرائم کارکنان دولت، دادســتانی کل ویژه روحانیت و 
دادستانی کل کشور از دیگر مسئولیت های محسنی اژه ای 
بوده اســت. او در شــهریور ســال ۹۳  توســط آیت االله 
آملی لاریجانی به  عنوان معــاون اول رئیس قوه قضائیه 
منصوب می شــود که این حکم در زمان ریاست ابراهیم 
رئیســی بر دســتگاه قضا پابرجا می ماند. محسنی اژه ای 
ســخنگویی قوه قضائیه را نیز بر عهده داشــته و از سال 
۸۵ به عنوان عضو حقیقی در مجمع تشخیص مصلحت 

نظام حضور دارد.
محســنی اژه ای: این  دوره،  دوره  تحــول  و  تعالی  قوه 

قضائیه  است
بــه گزارش ایرنــا، رئیس جدید دســتگاه قضا در این 
مراسم، گفت: «بسیار خوشحال بودم اگر شخص دیگری 
را انتخاب می کردند و به هر تقدیر این گونه بود و اکنون به 
فضل پروردگار و همکاری قوا و همه نخبگان و دلسوزان 
با قدرت و قوت این مسئولیت خطیر را دنبال خواهم کرد 
و می توانیم قدم هایی را در جهت خدمت به نظام و مردم 

و ارزش ها برداریم».
محسنی اژه ای افزود: «محور قوه قضائیه اجرای سند 
تحول اســت و این دوره، دوره تحول و تعالی است و باید 

همان گونه که انتظار مردم است، با وحدت و یکپارچگی 
همه مســئولان، همکاری ســه قوه، نیروهای نظامی و 

انتظامی قدم های بلند و جهشی داشته باشیم».
او ادامــه داد:  «گســترش عــدل و عدالــت در همه 
ســاحت ها، مبــارزه قاطع تر و بدون تبعیض با فســاد در 
همه عرصه ها، توســعه فنــاوری برای خدمــت بهتر و 
ارزان تر و در مواردی به صورت مجانی به مردم، استفاده 
حداکثری از ظرفیت های مردمی برای اقدامات پیش رو از 
جمله پیشــگیری از وقوع جرم، کاهش ورودی پرونده ها 
به قوه قضائیه، صلح و ســازش، ایجاد سازوکار گسترش 
آزادی های مشروع از جمله محورهای این تحولات خواهد 
بود». رئیس دستگاه قضا با اشاره به گسترش آزادی های 
مشروع افزود:  «در قانون اساسی و در ابلاغ معظم رهبری 
به موضوع گسترش آزادی های مشروع اشاره شده است و 
این موضوع سازو کاری می خواهد تا بتوانیم از آزادی های 
مشــروع بیش از پیش دفــاع کنیم زیرا اگر ایــن آزادی ها 
گســترش یابد و از بســیاری از محدودیت هایی که اسلام 
اجازه داده اســت، بهره گرفته شود، بســیاری از اقدامات 
خلاف قانون جلوگیری می شود». محسنی اژه ای با اشاره 
به ضرورت بازنگــری در قوانین و مقــررات، عنوان کرد: 
«اکنون وجود ضابطان و قضات ضروری است اما باید نوع 
ارتباط این دو و کاری که مشترک انجام می دهند، بازنگری 
شود. بازنگری در نحوه سرویس دهی به مقامات امنیتی، 
انتظامی و اطلاعاتی برای ایجاد امنیت، آرامش به صورت 
گســترده برای همه اقشار جامعه و با هدف پیشگیری از 
نفوذ دشــمنان و بدخواهان در لایه های مختلف نظام و 
ادارات و جلوگیری از تجسس و تفحص بی مورد و احیانا 
ورود بــه حریم خصوصی از دیگر محورهایی اســت که 
در دوره جدید پیگیری می شــود». او گفت: «قوه قضائیه 
ملجأ و پناه هر تظلم خواهی خواهد بود و مردم باید بدانند 
جایگاهی در نظام جمهوری اســلامی وجود دارد که به 
آنها کمک می کند و در مدت زمان کوتاه به تظلم خواهی 

آنها پاسخ می دهد».
رئیس دســتگاه قضا، افــزود: «یقیــن دارم با حضور 

آیت االله رئیســی در دولت آینده کــه به تمامی کمبودها 
در قوه قضائیه آگاه اســت، می توانیم مسائل متعددی را 
حل کنیم و با همکاری مجلس دســت  به  دست یکدیگر 
 دهیم تا مشکلات مردم را کمتر کنیم. امیدوارم به کمک 
مجلــس، دولت و همکاران قضائــی بتوانیم زمینه های 
رانت را برطرف کنیم و اگر بستر فساد وجود داشته باشد و 

مقابل گلوگاه ها نایستیم، مبارزه ناقص می شود».
رئیسی:    محسنی اژه ای   روحیه ای   انقلابی   دارد

ابراهیم رئیسی، رئیس سابق قوه قضائیه که تا یک ماه 
دیگر به عنوان رئیس جمهور به پاســتور خواهد رفت، در 
این مراسم  محسنی اژه ای را دارای روحیه انقلابی دانست 
و گفت: «تطورات زمانی ایشان را دچار چرخش نکرده و 
بر مبانی انقلابی همواره پایبند هســتند. در این مدت که 
من افتخار خدمت در دستگاه قضائی را داشتم، ایشان در 
مسئولیت معاونت  اول، نقش مهمی در انتصاب مدیران 
عالی و قضات و مدیریت پرونده های مهم در کنار دادستان 
کل کشــور و...  ایفا کرد و موجب آرامش می شــد». او با 
بیان اینکه محسنی اژه ای، مشاوری امین برای همه قضات 
و بنده بود، عنوان کرد: «ایشان اکنون در جایگاه رئیس قوه 
قضائیه حضور دارند  اما در بســیاری از پیشرفت ها نقش 
داشــتند و همواره تلاششــان این بوده که بی نام و نشــان 
ظاهر شــوند یعنی کارشان باشد اما اســم خودشان در 
بســیاری از جاها نباشد. از ۲۰،  ۲۵ سال قبل به یادم دارم 
که در پرونده ها و برخی از موارد ایشــان خیلی از وقت ها 
نمی خواست نامی از ایشان باشد اما وقتی نگاه می کردید 
می دیدید که در بسیاری از کارها ایشان تلاش کرده است».
رئیســی بــا بیــان اینکــه نظارت بــر شایســتگان و 
قانون مداران باید به عنوان تداوم اعتماد، همواره محترم 
شمرده شود، گفت: «نظارت و نظارت پذیری موجب تداوم 
اعتماد در کشور و مسئولان است. نظارت گریزی، ضد ارزش 
است. نظارت باید به عنوان موهبت و نعمت تلقی شود. 
همواره باید به نظارت احترام گذاشــت. نظارت می تواند 

تضمین کننده اجرای عدالت و قانون در کشور باشد».
او افزود: «امیدواریم میان سه قوه را با مجلس شورای 

اســلامی، قوه قضائیه با حضور همه نهادها و سازمان ها 
حقیقتا همکاری مثال زدنی در کشــور شکل دهیم. از این 
جهت که می گویند اینها به هم نزدیک هســتند و با  هم 
کار می کنند، این حرف ها باید ما را مصمم کند و همکاری 
و همراهی برای پیشبرد امور کشور ضرورت اجتناب ناپذیر 
است». رئیسی همچنین درباره پیشگیری از ناهنجاری ها 
گفت: «هیچ دستگاهی در کشور نمی شناسیم مگر اینکه 
وظیفه پیشگیری از وقوع جرم را نداشته باشد.البته درست 
اســت که این موضوع در اعداد وظایف قوه قضائیه آمده 
امــا همه باید کمک کنیم کــه ناهنجاری های اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی در جامعه کاهش پیدا کند و هنجارها 
بیشــتر شــود و این نیازمند حضور همه بخش ها ست و 
ما در دولت هم این امر را با همکاری دســتگاه قضائی و 
همکاری همه عزیزان و قضات عزیز دنبال خواهیم کرد». 
او با تأکید بر لزوم دفاع از قضات پاکدامن و شجاع عنوان 
کرد: «مدیریت در کشور باید به این شکل باشد که مدیران 
شــجاع و خطرپذیر باید مورد حمایت همه دســتگاه ها 

باشند تا کشور پیش برود».
قالیباف:  دوره  جدید  از  حکمرانی  آغاز  شده  است

رئیس مجلس نیز در مراسم معارفه رئیس جدید 
قوه قضائیه، گفت: « رئیســی انصافا با تلاش مضاعف 
و کار تحولی که براســاس سند تحول انجام داد، امید 
و نشــاط را در جامعه به وجود آورد. اطمینان دارم با 
شناختی که از محسنی اژه ای دارم و شناخت دقیقی که 
او از قوه قضائیه دارد، این حرکت با شتاب بیشتری پیش 
خواهد رفت». محمد باقر قالیباف، افزود: «واقعیت تلخ 
اســت که امروز در شرایط سختی به سر می بریم و این 
شرایط به ویژه برای محرومان و مستضعفان سخت تر 
از همیشه است. همچنین سرمایه های اجتماعی رو به 
کاهش است و اعتماد مردم در شرایط خوبی نیست و 
این واقعیت تلخی است». او گفت: «خوشبختانه دوره 
جدیدی از حکمرانی و اداری کشور آغاز شده است و در 
آستانه شروع به کار و مسئولیت پذیری جدیدی هستیم، 
این دوره فرصتی بســیار کم نظیر برای حل مشکلات و 
خدمت به مردم است. این توقع به حق مردم از ما ست 
و مردم دیگر هیچ بهانــه ای را از ما نخواهند پذیرفت 
و ایــن وظیفه بر دوش همه ما ســت و برای موفقیت 
هیچ بهانه ای نیســت». قالیباف با بیان اینکه همدلی، 
همکاری و هم افزایی نباید در حد سران سه قوه باشد، 
عنوان کرد: «بلکه آثار آن باید تا آخرین رده های سطوح 
مسئولیت در بخشداری ها و فرمانداری ها دیده شود و 
در ارتباط وثیق و عمیق با مردم و مردمی سازی کردن، 
شفاف ســازی کردن و هوشمندســازی کردن همه این 
سیســتم ها، برای آن کارآمدی و پاســخ گویی باشــد. 
امروز حاشــیه روی، حاشیه ســازی و فاصله گرفتن از 
دغدغه های مردم گناه نابخشودنی است و بدون شک 
کام مردم ما را تلخ خواهد کرد و هرگز از ما این را قبول 

نخواهد کرد».

 شــرق: طرح ســاماندهی فضای مجازی کــه مخالفان 
بســیاری حتی در هیئت رئیسه مجلس و سایر نمایندگان 
مجلــس دارد، همچنان محل بحث طراحان آن اســت. 
مجلس یازدهمی ها در اصرار برای رســیدن به خواسته 
خــود که در بســیاری از موارد هم جهت بــا منافع ملی 
نبوده، ید طولایی دارند. حال اعضای کمیسیون فرهنگی 
مجلس که طراحان این طرح به دور از هر کار کارشناسی 
هستند، بر ضرورت تصویب آن در کمیسیون نه در صحن 
و اجرای آزمایشی آن اصرار می ورزند و در مقابل انتقاد ها 
از یک  سو می گویند به دنبال فیلترینگ نیستند و از سویی 
دیگر بر طبل محدود سازی و امنیتی شدن فضای مجازی 
می کوبند. از یک  ســو گفته می شــود این طرح در جهت 
منافع مردم نیست و از دســتور کار خارج شده، از سویی 
دیگر می گویند بعد از تعطیلات به آن رســیدگی خواهد 
شــد. ســیدعلی یزدی خواه در گفت وگویی که با فارس 
داشــته،  با تأکید بر اینکه در موضوع ساماندهی ها که در 
مجلس در دست بررسی است، مورد جدیدی وجود ندارد، 
ابراز کــرد: بحث فضای مجــازی در مجلس دهم مورد 
بحث و بررســی قرار گرفته و در این راستا نیز طرح هایی 
هم تهیه  شــده اســت  اما به دلیل اینکه دولت لایحه ای 
در این خصوص ارائه نکرده بود، این طرح طولانی شــد 
تا عمر مجلس دهم تمام شد. یزدی خواه با ادعای انجام 
کار کارشناســی روی طرح مذکور در کمیسیون فرهنگی 
مجلس با بیان اینکه موضوع ساماندهی فضای مجازی 
با دو ورژن جدید به مجلس یازدهم آمد، بیان کرد: ورژن 
اولیه ای که مقداری ســروصدا به پا کرد و الان هم به آن 
حمله می کنند، در تابستان ســال ۹۹ از سوی تعدادی از 
نمایندگان که به امضای هیئت رئیسه مجلس هم رسیده 
بود، در مجلس یازدهم مطرح شد. وی با اشاره به اینکه 
هیئت رئیسه مجلس هم با توجه به اینکه طرح بود و باید 
کار کارشناسی برای آن انجام می شد، آن را به کمیسیون 
فرهنگی به عنوان کمیســیون تخصصی این حوزه ارجاع 
داد، یــادآور شــد: در کمیســیون فرهنگی بــا دعوت از 
کارشناســان حوزه های دولتــی، حوزه هــای حاکمیتی، 
مردمــی و صاحب نظران بیش از هزارو ۵۰۰ نفرســاعت 
در قالب جلسات سنگین موضوعات فضای مجازی را به 
بحث و مذاکره گذاشــتیم. وی با اشاره به اینکه در تیرماه 
امسال طرح فضای مجازی در دستور کار مجلس شورای 
اسلامی قرار گرفت، بیان کرد: به لحاظ اینکه در مجلس 
هر روز دستور کار جلسات متعددی داریم، هفته گذشته 

هم نوبت به طرح ســاماندهی فضای مجازی نرســید تا 
این موضوع در دســتور کار قرار بگیرد. یزدی خواه بابیان 
اینکه در حال حاضر این طرح به صورت پیش نویس آماده  
شــده و هیچ   چیز جدیدی هم ندارد، ادامه داد: هر  آنچه 
در این طرح آمده، تمامی مصوبات قبلی شــورای عالی 
فضای مجازی اســت که به لحاظ نبــود ضمانت اجرا و 
عدم وجــود اراده برای اجرائی کــردن این مصوبات روی 

زمین  مانده است.
طرح   مسدودسازی   اینترنت   در   نوبت   رسیدگی   است

وی با یادآوری اینکه طرح این موضوع در مجلس به 
دو روش قابل انجام اســت، خاطرنشان کرد: یکی اینکه 
طــرح در صحن علنی مجلــس مطرح شــود و بندبند 
موردبررسی قرار گیرد که این مهم علاوه بر اینکه زمان بر 
اســت و حدود یک ماه از وقت مجلس را می گیرد، باعث 
می شود که بسیاری از طرح ها و لوایح دیگر برای بررسی 
این مهم کنار گذاشــته شــود یا اینکه مجلس بر اساس 
اختیارات و مطابق اصل ۸۵ قانون اساسی این موضوع را 
به کمیســیون تخصصی واگذار کند تا این طرح را بررسی 
و تصویب کنند و سپس به شورای نگهبان تحویل دهد تا 
اگر مغایرت قانونی نداشــته باشد، تصویب و ابلاغ کنند. 
وی با تأکید بر اینکه این طرح در نوبت صحن قرار گرفته و 
بعد از بازگشت نمایندگان از سرکشی حوزه های انتخابیه 
در دســتور کار مجلس قــرار می گیرد، افزود: مشــخص 
نیست که این طرح به کمیسیون ویژه ارجاع داده خواهد 
شــد یا اینکه با طرح کلیــات آن را در صحــن علنی به 

تصویب خواهد رساند.
فیلتر    نمی کنیم    اما    احراز  هویت   می کنیم

یزدی خواه مانند سایر همکاران خود با اشاره به اینکه 
در موضــوع محدودســازی و فیلترینــگ بحث جدیدی 
نداریم، اظهار کرد: در طرح ساماندهی فضای مجازی که 
قرار اســت در صحن علنی در خصوص آن تصمیم گیری 
شــود، مطلب جدیدی مطرح نیســت و هر آنچه مطرح  
شده در واقع همان مصوبات شورای عالی فضای مجازی 
اســت و تنها قرار اســت با مصوبه مجلس به مصوبات 
شورای عالی فضای مجازی که پیش ازاین به تصویب این 

شورا رسیده است، قابلیت اجرا دهیم.
وی اذعان کرد: در مصوبات جلسات شماره ۳۶ تا ۴۰ 
شــورای عالی فضای مجازی در ســال ۱۳۹۶ آمده است 
همه پیام رســان ها اعم از داخلی یــا خارجی باید در یک 
پنجره واحــد ثبت نام کننــد و ضمن احراز هویتشــان و 

راه اندازی دفتر در داخل کشور نسبت به معرفی نماینده 
نیز اقدام کنند. وی ادامه داد: افرادی که در فضای مجازی 
فعالیت می کنند، علاوه بر اینکه احراز هویت می شــوند، 
باید اطلاعاتشــان محفوظ باشــد، این در حالی است که 
بســیاری از افراد به صورت ناشناس وارد این پیام رسان ها 
می شــوند و با ایجــاد حســاب های غیرواقعی و جعلی 
امکان سوءاســتفاده وجــود دارد یا اینکــه الان برخی از 
پلتفرم ها و شــبکه های داخلی و خارجی اطلاعات افراد 
را حفــظ نمی کنند و اطلاعات شــخصی افراد در فضای 
مجازی پخش می شود. یزدی خواه با تأکید بر اینکه فضا 
و بســتر برای حضور شرکت های پیام رســان خارجی در 
کشور وجود دارد، اظهار کرد: هر شرکتی که قوانین کشور 
را محترم بشــمارد و در داخل دفتر راه اندازی کند، امکان 

فعالیت دارد و هیچ محدودیتی در این زمینه نداریم.
حجت الاســلام مجید نصیرایی، سخنگوی کمیسیون 
فرهنگــی مجلس شــورای اســلامی  نیز دربــاره طرح 
مجلس درمورد ســاماندهی فضای مجــازی گفت: اولا 
این موضوعی نیســت که حالا مجلس بــه آن پرداخته 
باشــد. این موضوع در سال ۹۶ و در دولت آقای روحانی 
مصوبه شــورای عالی فضای مجازی بوده است. وی در 
ادامه گفت: من به عنوان ســخنگوی کمیسیون فرهنگی 
به صراحت اعلام می کنم که در این طرح بنای ما بر گرفتن 
و بستن و فیلترکردن نیست. در تمام دنیا قوانین متعددی 
برای فعالیت در فضای مجازی وجود دارد اما نمی دانم 
چرا در ایران در مقابل ســاماندهی این فضا چنین جوی 

به راه می افتد.

اصرار مجدد برخی نمایندگان  بر  بررسی طرح محدودسازی اینترنت
کاربران فضاى مجازى احراز هویت مى شوند
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